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P
od rukama Ing. Blanky Dostálo-
vé, která stála u založení firmy
Unihal v roce 2014 a je její jedna-
telkou, prošlo už více než pět set
úspěšně realizovaných projektů.

S vlastními předsudky mě překvapilo, že
právě žena se věnuje takové
podnikatelské činnosti. Co stálo na
počátku myšlenky, že založíte firmu
zaměřenou na ocelové konstrukce?
Oboru ocelových konstrukcí se věnuji pat-
náct let, původně jako obchodní a marke-
tingová manažerka a SEO specialista. Vý-
stavba staveb typu montovaných hal, ať
už výrobních, skladových, či obchodních,
mi postupem času „přirostla k srdci“
a zrodila se myšlenka na založení vlastní
firmy na rodinně-přátelské vlně s myšlen-
kami možná i trochu „baťovskými“ – to
k našemu regionu však i patří.

O jaké ocelové konstrukce jde?
Naše společnost má vlastní výrobu v Ot-
rokovicích, nyní rozšířenou i do divize
v Kroměříži. Vyrábíme konstrukce rámo-
vého i příhradového typu. Převážně sva-
řujeme válcované IPE a HEA profily,
které následně lakujeme. Máme dále
vlastní klempířskou dílnu a CNC na řezá-
ní plechů. Máme tak celý proces výroby
pod kontrolou a díky tomu zajišťujeme
standard kvality výstupů, jsme držiteli
certifikátů ISO. Dodáváme různé typy
konstrukcí a hal, ať již zmíněné výrobní
haly – i s jeřábovou dráhou, skladové
haly, administrativní budovy, luxusní
autosalony, servisy a obchodní centra.
Jsme schopni dodat halu přesně na míru
dle požadavků investora.

V roce 2017 jste za jednu ze svých staveb
v Praze dostali ocenění Stavba roku.
Byla to rozsáhlá stavba luxusního autosa-
lonu SEAT s přilehlou autogalerií velké

sbírky veteránů. Hodnotím zpětně tuto
stavbu jako nadčasovou designovou zále-
žitost s důrazem na každý detail. Kromě
této stavby jsme získali ještě další dvě
ocenění, a to čestné uznání za adminis-
trativně-výrobní halu DPK Morava v Olo-
mouci a hlavní cenu Stavba roku 2020 za
výstavbu haly Global Business v Kroměří-
ži. Všechna tato ocenění jsou pro nás
známkou, že děláme práci dobře. A to je
hlavní – dělat poctivou a kvalitní práci ke
spokojenosti zákazníka.

Inspiroval vás k vaší práci někdo?
Inspiruji se od lidí, kteří jsou úspěšní
v různých oborech. Stále se učím. A jsou
to hlavně zkušenosti, životní a pracovní,
které vás učí a posunou.

Sídlo máte v Otrokovicích. Máte k tomuto
městu blízko?
Ano, sídlo firmy máme v Otrokovicích,
výrobní prostory, lakovnu a klempírnu
máme také v Otrokovicích, navíc máme
ještě další svařovnu v Kroměříži. Za deset
let jsme se tady s prostředím sžili, zaměst-
nance máme z blízkého okolí, máme zde
spolupracující partnery, dodavatele a spřá-
telené firmy. Takže ano – máme k tomuto
městu blízko a podnikáme tady rádi.

Jaké roky byly pro vaši firmu milníky?
Určitě založení firmy v roce 2014. První
dva roky byly náročné, byla to velká dři-
na, ale to k podnikání patří. Začátky ne-
jsou nikdy jednoduché, posune vás to
dál. Jsou to zkušenosti, které nejdou
ničím jiným nahradit. Ze zkušeností
z tohoto období čerpám doteď.

V roce 2017 jsme vyhráli hlavní cenu
v soutěži Stavba roku Zlínského kraje. Pro
nás to byl obrovský úspěch. Byli jsme mla-
dá firma a dokázali jsme postavit moc
krásnou stavbu, luxusní autosalon v Pra-
ze. Začali jsme pak stavět náročnější stav-
by a věnovat se zajímavým projektům.

Rok 2020 znamenal začátek krize jak
ekonomické, tak společenské, dobu covi-
du, nedostatku materiálu, až úplné vý-
padky dodávek materiálu, panika a ne-
kontrolované zdražování materiálu.

„INSPIRUJI SE OD LIDÍ,
KTEŘÍ JSOU ÚSPĚŠNÍ
V RŮZNÝCH OBORECH.
STÁLE SE UČÍM.
A JSOU TO HLAVNĚ
ZKUŠENOSTI, ŽIVOTNÍ
A PRACOVNÍ, KTERÉ VÁS
UČÍ A POSUNOU.“

Není podmínkou, aby v dnešní době byl v čele
prosperující firmy muž. To platí i pro otrokovickou
firmu Unihal, která se zabývá dodávkou a montáží
ocelových hal.

Nejenmuži můžou být ve stavebnictví úspěšnými podnikateli
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Pro naši firmu to odstartovalo dobu
změn, přizpůsobování se novým pod-
mínkám, tvrdší boj o zakázky. Doba, na
kterou tehdy nikdo nebyl připravený,
nedalo se dobře ani dlouhodobě pláno-
vat.

V roce 2022 došlo ve firmě k personál-
ním, procesním a organizačním změ-
nám. Do podniku v té době také nastou-
pil můj syn jako prokurista firmy, který
mi pomáhá s jejím řízením. Tím odstarto-
vala nová etapa fungování Unihalu s no-
vými lidmi odhodlanými tvrdě čelit ne-
uvěřitelným výzvám a překážkám a obhá-
jit naši pozici na trhu ocelových konstruk-
cí.

V roce 2023 jsme rozšířili výrobní pro-
story otrokovické svařovny o divizi Kro-
měříž, zvýšili jsme produkci výroby kon-
strukcí téměř na dvojnásobek.

Pohybujete se v prostředí, které je
primárně mužskou záležitostí. I většina
vyšších pozic ve vaší firmě je z více než
75 procent zastoupena muži. Jak se
v takovém prostředí cítíte?
Jsem ve své práci ráda. Není to ani tak
o pohlaví jako spíše o povaze jednotli-
vých lidí kolem vás, kterými se obklopíte.
Mám kolem sebe kvalitní tým spolehli-
vých lidí, o něž se můžu opřít, ať už to
jsou ženy, či muži. Ale ano, souhlasím,
naše branže je zastoupena více muži
a žena ve vedení není úplně obvyklá.

Potýkala jste se někdy jako žena
ve vedení firmy s urážkami, nebo
sexistickými narážkami?
Spíše někdy podiv, jak může žena vést
stavební firmu bez muže, že to není
možné.

Jak jste v takovém případě reagovala?
Úsměvem.

Ovlivnilo vaši práci mateřství?
Mateřství odstartovalo mou práci ve sta-
vebnictví, začala jsem si původně přivy-
dělávat jako SEO specialista ve stavební
firmě, poté jsem začala dělat i rozpočty
a obchod. Měla jsem dvě malé děti, pra-
covala jsem na živnost a potřebovala
jsem uživit rodinu.

Myslíte, že ženy ve vedení úspěšných
firem to mají složitější než muži?
Dnešní doba je náročná jak pro muže, tak
pro ženy. Nikdo to nemá jednoduché.
Možná jsou však ženy někdy zbytečně
podceňovány, proto to můžou mít kom-
plikovanější a musí se o vše více poprat.
Navíc pokud mají malé děti, mají to o to
složitější. Ženy jsou ve firmách nepostra-
datelné, vyzdvihla bych především jejich
empatii, pečlivost a důslednost.

Co považujete za svůj největší úspěch?
Mé děti, mou rodinu, skvělou práci s lid-
mi, se kterými nás práce baví a do níž se
každý den těšíme.

Příští rok budete slavit deset let
od vzniku firmy. Chystáte k tomuto
výročí něco speciálního?
Určitě to oslavíme. Jako každý rok bude
oslava výročí firmy, možná bude jen o ně-
co větší.

Jaké máte vyhlídky do budoucna?
Plánů je hodně. Ať už se jedná o nákup
nových manipulátorů, pořízení nových
strojů do výroby, nebo o další rozšíření
provozů a hledání nových obchodních
příležitostí.

UNIHAL
Otrokovická firma má vlastní projekční oddělení,
výrobu, lakovnu a klempířskou dílnu. Celkem
zaměstnává šedesát lidí. Jedná se o menší firmu,
ale s velkým dosahem. Zakázky realizuje nejenom
ve Zlínském kraji, ale po celé České republice.
Nebrání se ani zakázkám ze zahraničí, například
ze Slovenska nebo z Německa.

Nejenmuži můžou být ve stavebnictví úspěšnými podnikateli
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